
Víteček spoří 

Asi nejsme jediní, koho v posledním roce drtí ceny energií a pohonných hmot. Abychom tyto dopady 
alespoň částečně eliminovali, snažíme se o zavádění trvalejších úsporných opatřeních. Do vozového 
parku jsme díky evropským dotacím na jaře zařadili hybridní automobily pro naše terénní asistentky, 

které na cestách za všemi 
potřebnými klienty v našem řídce 
obydleném západočeském 
příhraničí denně najezdí každá přes 
200 km. 

 

V loňském roce jsme také starý uhelný kotel nahradili moderním a ekologickým tepelným čerpadlem 
a po ročním provozu můžeme rekapitulovat i 
náklady – topení tepelným čerpadlem je dnes 
pro nás lacinější než topení hnědým uhlím. 

Proto jsme v letošním roce na tato úsporná 
opatření navázali a díky sponzorům – 
Plzeňskému kraji, ČEPS a.s, Nadaci ČEZ a.s, , 
Leonu Tsoukernikovi, Nadačnímu fondu 
TESCO a Městu Černošín jsme budovu masivně 
zateplili a následně opatřili i novou moderní 
fasádou. 

Jedinou vadou na kráse je tak zbloudilý datel či 
strakapoud, kterému se ve Vítečku také zalíbilo a v nové polystyrénové fasádě se pokouší vyhloubit 
dutinu pro vlastní bydlení. Nutno dodat, že je nadmíru pilný a vynalézavý. Ale to my také. Tak uvidíme, 
kdo nakonec zvítězí. 

 

 

 

 

 

Za středisko Víteček 
Ing. Jiří Kalista 

 


